
9. Afhjælpning af akut arkivproblem vedrørende Stadsarkivet (2010-18376)
Afhjælpning af akut arkivproblem vedrørende Stadsarkivet.

INDSTILLING OG Beslutning

Kultur- og Fritidsforvaltningen indstiller, 

at Kultur- og Fritidsudvalget bevilger i alt 768.000 kr. (p/l 2010) ekskl. moms til 1.
flytning af arkivalier samt opbevaring heraf i oktober kvartal 2010

at merudgiften til lagerleje på 208.000 kr. (p/l 2010) ekskl. moms indarbejdes i 2.
budget 2011 og 96.000 kr. (p/l 2010) indarbejdes i budget 2012 og fremefter

at der anvises dækning for udgiften på 768.000 kr. i 2010 på konto 3.35.64.1 3.
Andre kulturelle aktiviteter (tidl. ”Frie Midler”).

Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning i mødet den 25. februar 2010: 
Kultur- og Fritidsudvalget besluttede at udsætte sagen til den 8. april 2010, hvor 
forvaltningen forelægger et nyt forslag til en samlet løsning på Stadsarkivets 
arkivpladsproblemer for udvalget. 

Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning i mødet den 8. april 2010: 
Dagsordenens punkter 2 og 3 blev behandlet under ét. 
Kultur- og Fritidsudvalget besluttede at udsætte sagen til den 22. april 2010 med henblik 
på yderligere undersøgelser. 

Problemstilling

Københavns Stadsarkiv har store pladsproblemer mht. opbevaring af papirarkivalier, der i dag er 
placeret på fire forskellige adresser. 

På mødet i Kultur- og Fritidsudvalget den 10. september 2009 blev det besluttet at lade spørgsmålet 
om opførelse af et nyt, samlet Stadsarkiv indgå i budgetforhandlingerne. Der blev imidlertid ikke 
afsat penge til dette formål på budget 2010. 

Pga. den nuværende uøkonomiske og ineffektive arkivstruktur og under henvisning til 
Revisionsdirektoratets anbefaling arbejdes der fra forvaltningens side videre på en samlet, varig 
løsning med et nybygget Stadsarkiv. Der bliver forelagt en indstilling herom i april 2010.

Et af de steder, hvor arkivalierne opbevares i dag, er Amager Forbrænding hvor Stadsarkivet siden 
1972 har lejet arkivplads. Denne lejekontrakt er imidlertid opsagt fra udlejers side til ophør pr. 1. maj 
2011

Der skal derfor findes akut alternativ placering til 11 hyldekilometer arkivmateriale. 

Løsning



Der er fra forvaltningens side undersøgt forskellige alternativer.

Den mest hensigtsmæssige løsning på det akutte pladsproblem er efter forvaltningens opfattelse at 
lade flyttefirmaet Dupont flytte arkivalierne ud fra de nuværende arkivlokaler hos Amager 
Forbrænding, registrere og opbevare dem på eget lager indtil en varig løsning på Stadsarkivets 
pladsproblemer er fundet. Arkivalierne vil i denne periode være svært tilgængelige, sådan at der kun 
bliver adgang til arkivalierne hvis det er meget påkrævet at fremskaffe dem.

Udgiften til flytning beløber sig til 660.000 kr. ekskl. moms, og lejeudgiften til lageropbevaring hos 
Dupont er 36.000 kr. pr. måned ekskl. moms. Udgiften i 2010 udgør herefter 768.000 kr. ekskl. 
moms.

Efter 1. maj 2011, hvor lejemålet hos Amager Forbrænding ophører og dermed lejen på 28.000 kr. 
månedligt, vil den budgetmæssige merudgift til opbevaring af arkivalierne være 8.000 kr. pr. måned 
ekskl. moms. 

Den samlede merudgift i 2011 udgør herefter 208.000 kr. og i 2012 96.000 kr. Begge beløb ekskl. 
moms.

Det vurderes at tage seks måneder at flytte de 11 hyldekilometer. Derfor er denne løsning baseret på, 
at betalingen af leje til Dupont begynder 1. oktober 2010.

Økonomi

Der anvises dækning for det samlede beløb på 768.000 kr. i 2010 på konto 3.35.64.1 Andre 
kulturelle aktiviteter (tidl. ”Frie Midler”).

Videre proces

Forvaltningen indgår flytte- og opbevaringsaftale med Dupont vedrørende de arkivalier, der skal 
flyttes fra den nuværende placering hos Amager Forbrænding til en midlertidig placering hos Dupont.

Forvaltningen forventer på mødet den 8. april 2010 at præsentere et nyt forslag til en samlet løsning 
på Stadsarkivets arkivpladsproblemer.

Carsten Haurum

/Merete Evers Dewilde

bilag



Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning den 10.06.2010

Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning i mødet den 10. juni 2010: 

Forvaltningen orienterede om tilbagemeldingerne fra Amagerforbrændingens bestyrelsesmedlemmer. 

Indstillingen blev godkendt.  




